
 

P R O T O K Ó Ł   18/2020 

posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska 

które odbyło się w dniu 14 grudnia 2020 roku o godz. 1500 

 

  

 
W dniu 14 grudnia 2020 roku o w budynku Urzędu Miasta o  godzinie 15:00 

 odbyło się posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska Rady Miasta Pruszcz Gdański. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 4 Radnych. Obradom przewodniczył Przewodniczący 

Komisji Ochrony Środowiska Pan Szymon Zander. W posiedzeniu uczestniczyli także Zastępca 

Burmistrza ds. komunalnych Wojciech Gawkowski oraz Kierownik Referatu Planowania 

i Rozwoju Pani Ilona Nitka.  

 

Proponowany porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Omówienie i opiniowanie programu XXI zwyczajnej i XXII budżetowej sesji Rady 

Miasta Pruszcz Gdański. 

4. Wolne wnioski, sprawy bieżące. 

5. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

Ad.1.  

Przewodniczący Szymon Zander otworzył posiedzenie Komisji, powitał zebranych i stwierdził  

quorum niezbędne do podejmowania decyzji przez Komisję. 

Lista uczestników posiedzenia stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.2. 

Komisja nie wniosła uwag i jednogłośnie przyjęła (za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się - 0)  

proponowany porządek posiedzenia. 

 

 

 



Ad.3. 

 

Projekty uchwał dotyczące omawianych programów  XXI zwykłej oraz XXII budżetowej sesji 

Rady Miasta Pruszcz Gdański były w posiadaniu każdego Radnego.  Uczestniczący 

na posiedzeniu członkowie Komisji szczegółowo zapoznali się z ich treścią. 

 

 

Proponowany porządek obrad XXI sesji zwykłej Rady Miasta Pruszcz Gdański. 

 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

 przedstawienie porządku obrad, 

 przyjęcie protokołu XIX zwyczajnej sesji i XX nadzwyczajnej sesji Rady 

Miasta Pruszcz Gdański. 

 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

3. Informacja Burmistrza Pruszcza Gdańskiego o pracy między sesjami Rady Miasta 

Pruszcz Gdański  –  ref. Janusz Wróbel Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański na rok 

2020 – ref. Janusz Wróbel Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Pruszcz Gdański na lata 2020 – 2029 – ref. Maria Niderla Skarbnik Miasta. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Pruszcz Gdański na lata 2021 – 2030 – ref. Maria Niderla Skarbnik Miasta  

oraz przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański na lata 2021 – 2030 – ref. Małgorzata Czarnecka – 

Szafrańska Przewodnicząca Rady Miasta. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/247/2020 Rady Miasta Pruszcz 

Gdański z dnia 25 listopada 2020 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

określenia wysokości stawek opłaty targowej oraz uregulowania niektórych innych 

spraw związanych z jej poborem – ref. Maria Niderla Skarbnik Miasta. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania jednostki organizacyjnej o nazwie Straż 

Miejska w Pruszczu Gdańskim i umiejscowienia Straży Miejskiej w strukturze Urzędu 

Miasta w Pruszczu Gdańskim – ref. Janusz Wróbel Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych budżetu obywatelskiego na rok 2022 – ref. Dorota Opałka Sekretarz 

Miasta. 

 



10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/205/2020 Rady Miasta Pruszcz Gdański  

z dnia 30 czerwca 2020 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański” – ref. Janusz Wróbel 

Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/206/2020 Rady Miasta Pruszcz Gdański  

z dnia 30 czerwca 2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów,  

w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

w szczególności częstotliwości odbierania odpadów komunalnych i sposobu 

świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych – ref. 

Janusz Wróbel Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański na dofinansowanie w latach 2021-2023 zadań 

związanych z likwidacją ogrzewania węglowego na terenie Gminy Miejskiej Pruszcz 

Gdański  – ref. Janusz Wróbel Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Pruszcz Gdański na 2021 rok – ref. Danuta Olech Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej. 

 

14. Przedłożenie planów pracy komisji stałych Rady Miasta Pruszcz Gdański na 2021 rok  

– ref. Przewodniczący komisji stałych Rady Miasta Pruszcz Gdański, tj.: 

 

a) Komisji Budżetowej, 

b) Komisji Gospodarki Komunalnej, 

c) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

d) Komisji Ochrony Zdrowia i Spraw Socjalnych, 

e) Komisji Ochrony Środowiska, 

f) Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa. 

 

15.  Wolne wnioski. 

 

 

Proponowany porządek obrad XXII sesji budżetowej Rady Miasta Pruszcz Gdański 

1. Sprawy regulaminowe: przedstawienie porządku obrad. 

2. Odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2021 wraz z uzasadnieniem – ref. 

Janusz Wróbel Burmistrz Pruszcza Gdańskiego. 

3. Odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych – ref. Przewodniczący komisji 

stałych Rady Miasta  i  wnioskodawcy. 

4. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Gdańsku 

 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański 



na 2021 rok - ref. Małgorzata Czarnecka - Szafrańska Przewodnicząca Rady Miasta 

Pruszcz Gdański. 

5. Odczytanie stanowiska Burmistrza Pruszcza Gdańskiego w sprawie opinii komisji 

i wniosków  radnych - ref. Janusz Wróbel Burmistrz  Pruszcza Gdańskiego. 

6. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie. 

7. Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2021. 

8. WOLNE WNIOSKI. 

 

Ad. 3 - Omówienie programu XXI zwykłej sesji Rady Miasta Pruszcz Gdański: 

 

Ad. pkt 10.  

 

Projekt uchwały zreferował Zastępca Burmistrza ds. komunalnych Wojciech Gawkowski. 

Głos w sprawie zabrał również Radny Szymon Zander. 

Przedmiotem uchwały jest dokonanie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański, wprowadzonym uchwałą Nr XV/205/2020 Rady 

Miasta Pruszcz Gdański z dnia 30 czerwca 2020 r. w zakresie zwiększenia częstotliwości 

odbioru metali i tworzyw sztucznych (w tym odpadów opakowaniowych wielomateriałowych) 

z zabudowy jednorodzinnej w okresie od listopada do marca. Potrzeba zwiększenia tej 

częstotliwości wynika z obserwacji Spółki PURUM, która zajmuje się odbiorem odpadów 

komunalnych od mieszkańców Pruszcza Gdańskiego. Zgodnie z wymogiem art. 4 ustawy 

z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst jednolity Dz. 

U. z 2020 r. poz. 1439), zasięgnięto opinii Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

w Pruszczu Gdańskim. 

Komisja jednogłośnie (za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się - 0) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/205/2020 Rady Miasta Pruszcz 

Gdański z dnia 30 czerwca 2020 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański”. 

 

Ad. pkt 11. 

 

Projekt uchwały zreferował Zastępca Burmistrza ds. komunalnych Wojciech Gawkowski.  

 

Z obserwacji Spółki PURUM zajmującej się odbiorem odpadów komunalnych 

od mieszkańców Pruszcza Gdańskiego wynika, iż dotychczasowa częstotliwość odbioru metali 

i tworzyw sztucznych (w tym odpadów opakowaniowych wielomateriałowych) z zabudowy 



jednorodzinnej w okresie od listopada do marca jest niewystarczająca. W związku 

z powyższym istnieje potrzeba zwiększenia tej częstotliwości przez przyjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr XV/206/2020 Rady Miasta Pruszcz Gdański z dnia 30 czerwca 

2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwości odbierania 

odpadów komunalnych i sposobu świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych. 

Głos w sprawie zabrał także Radny Szymon Zander, mówiąc, że Spółka PURUM 

zaproponowała odbiór plastików 2 razy w miesiącu (5 kursów w jednym sektorze), mając na 

względzie dobro mieszkańców. 

Komisja jednogłośnie (za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się - 0) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/206/2020 Rady Miasta Pruszcz 

Gdański z dnia 30 czerwca 2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwości odbierania 

odpadów komunalnych i sposobu świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych. 

 

Ad. pkt 12. 

Pkt 12 zreferował Zastępca Burmistrza ds. komunalnych Wojciech Gawkowski. 

W celu dalszej poprawy jakości powietrza na terenie Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański, planuje 

się kontynuowanie udzielenia dotacji celowych ze środków budżetu gminy, podmiotom 

zamierzającym zastąpić ogrzewanie węglowe, nowymi, ekologicznymi źródłami ciepła. Mając 

na uwadze zwiększenie zainteresowania mieszkańców realizacją ww. celu, proponuję 

uchylenie uchwały nr VII/84/2019 z dnia 26 czerwca 2019 r. oraz przyjęcie nowej uchwały, 

uzależniającej wysokość dotacji od terminu likwidacji starego, nieekologicznego źródła ciepła. 

W nowej uchwale wskazano 3- letni okres na realizację zadań. Wysokość udzielonej dotacji 

uzależnia się od terminu dokonania likwidacji przez beneficjenta pieca węglowego. Szybciej 

podjęta decyzja o wymianie pieca skutkuje uzyskaniem wyższej dotacji, dla Gminy zaś oznacza 

to szybszą poprawę jakości powietrza atmosferycznego. Zakłada się, że Gmina Miejska Pruszcz 

Gdański z końcem 2023 r. zaprzestanie dotowania likwidacji ogrzewania węglowego. 



Powyższe działania są spójne z uchwałą nr 309/XXIV/20 Sejmiku Województwa Pomorskiego 

z dnia 28 września 2020 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa pomorskiego, 

z wyłączeniem Gminy Miasta Sopotu, ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, 

w których następuje spalanie paliw (tzw. uchwała antysmogowa). Zgodnie z przywołaną 

uchwałą, z pieców na paliwa stałe 5 klasy można korzystać najpóźniej do lipca 2035 roku. Piece 

i kotły o niższej klasie (3 i 4) należy wymienić do września 2026 roku. Te, które nie mają 

określonej klasy lub klasyfikują się w 1 lub 2 kategorii, należy wymienić najpóźniej 

do września 2024 r. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Prezesa Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów. Pojekt przedmiotowej uchwały został też przesłany 

do zaopiniowania Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

 

Komisja jednogłośnie (za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się - 0) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Miejskiej 

Pruszcz Gdański na dofinansowanie w latach 2021-2023 zadań związanych z likwidacją 

ogrzewania węglowego na terenie Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański. 

 

WNIOSKI:  
 
Komisja nie wniosła uwag do programu XXI zwyczajnej oraz XXII budżetowej sesji Rady 

Miasta Pruszcz Gdański.  

 

Ad.4 - Wolne wnioski, sprawy bieżące. 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Sprawy bieżące: 

 Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Pani Ilona Nitka omówiła projekt 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ul. Ignacego 

Mościckiego” wraz z prognozą oddziaływania na środowisko; 

 Poruszono także temat budowy placu zabaw przy ulicy Rogozińskiego wraz 

 z przyległymi do niego miejscami parkingowymi. 

 

Ad.5. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim  

za przybycie i zamknął posiedzenie.  

 
 



 

Protokół sporządziła:  

                                                                                                                   

Alicja Dąbrowska                                                                                                                                                                                                                                                            
         
                                                                                                                       
                                                                                                                    

                                                                                                    Przewodniczący Komisji 

                                                                                                  Ochrony Środowiska 

   

 

                                                                                                       Szymon Zander 

                                      
 

 

                                                                                                                                           
 
 


